
  

  1/1 
 

  

Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-64 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Ungdomsrådet 14.03.2024 
    
 

Godkjenning av protokoll 08.02.24 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag 
 
       Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 ligger vedlagt. 
 

 
 
 

 
Anton Toft Dahl 
leder i Ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Ungdomsrådet 14.03.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

 

Prestentasjon: 

• Slemmestad Innbyggertorg  
(møterrom Asker med Råd for personer med funksjonsnedsetteselse)  
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Sakskart  

Saker til behandling 

7/24 22/00967-64 Godkjenning av protokoll 08.02.24 

8/24 24/01146-1 
Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den 
kulturelle barnehagesekken i Asker kommune for perioden 
2024-2026 

9/24 24/01460-1 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre 
formål 

10/24 24/02170-1 Høring - skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

Referatsaker 

 

 

Asker, 04.03.2024 
Anton Toft Dahl 
Leder i Ungdomsrådet 
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Til   

Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
14.03.2024 16:00 – 19.20 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Anton Toft Dahl  
Nestleder Isak Gregers Eriksen  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Utvalgsmedlem Yaya Vyas Civera  
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
   
 

Forfall:    

 

Administrasjonen Hege Oshaug 

Protokollfører Hilde Haugstad        

 

Det var ingen merknader til innkalling og habilitet. 

Møtet ble satt med11 medlemmer til stede. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

7/24 22/00967-64 Godkjenning av protokoll 08.02.24 3 

8/24 24/01146-1 Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den 
kulturelle barnehagesekken i Asker kommune for 
perioden 2024-2026 

4 

9/24 24/01460-1 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre 
formål 

5 

10/24 24/02170-1 Høring - skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

6 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

7/24 Godkjenning av protokoll 08.02.24 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 7/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1.   Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

[Lagre vedtak]  
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8/24 Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 8/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 12/24 
3 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 9/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
 

1. Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende avtaleperiode 
vedtas. 
 

2. Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning og et 
løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene innlemmes. 
 
 

 

Behandling 

Rådgiver ved Kulturskolen Silje Handeland presenterte saken og svarte på 
spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt.  

Innstilling 

1. Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende 
avtaleperiode vedtas. 

2. Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen 
av direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med 
Akershus fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning 
og et løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene 
innlemmes. 

 

[Lagre vedtak]  
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9/24 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillig i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling  

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
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lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

10/24 Høring - skolerute Asker kommune 2025/2026 og 2026/2027 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 10/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 14/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring.  

2.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2026/2027 sendes på høring.  

 

 

Behandling 

Rådgiver Christine Nesse presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 
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1. Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring.  

2.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2026/2027 sendes på høring.  

 

 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Rådgiver Ingunn Ramsfjell presenterte Slemmestad Innbyggertorg. Rådgiver 
Nicholas Salvesen svarte på spørsmål. 

2. I De Unges kommunestyre bevillingsmøte 1. desember 2023 ble vedtatt at 
man skulle bruke 75.000 på utekino. Ved gjennomgang av mulige måter å 
gjennomføre dette vedtaket på, ble det etter forslag fra ordfører oversendt til 
UR slik at de kunne bistå Ungkultur å se på alternative muligheter for 
gjennomføring. 
Rådgivere Nicholas Salvesen og Espen Jerve fra Ungkultur presenterte 
status og mulige forslag til gjennomføring. 
Det ble foreslått å etablere en arbeidsgruppe som skulle se nærmere på 
dette. 
Fra Ungdomsrådet deltar Anton, Tiam og Hedvig i tillegg til leder og nestleder 
av elevrådet på Torstad ungdomsskole sammen med Ungkultur. Det var 
Torstadsonen som fremmet forslaget til DUK.  

3. Aurora Lauvset ønsker å sende en henvendelse til Kommunalsjef Terje 
Larsen vedrørende lærersituasjonen ved en av ungdomsskolene i Asker 
kommune. 

4. Leder Anton Toft Dahl informerte om DUK. 

5. Leder Anton Toft Dahl stile stilte spørsmål om muligheten til å etablere 
UNGTIME.  

6. Filip Haug-Brodersen stilte spørsmål om hvorfor vinterferieuker for Akershus 
og Buskerud er ulike.  

7. Isak Gregers Eriksen ga status på sitt tidligere innspill om fraværsgrense 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-64 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Ungdomsrådet 14.03.2024 
    
 

Godkjenning av protokoll 08.02.24 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag 
 
       Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 ligger vedlagt. 
 

 
 
 

 
Anton Toft Dahl 
leder i Ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 7/24 
  

Godkjenning av protokoll 08.02.24 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 7/24 

Behandling 

Enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1.   Protokoll fra Ungdomsrådet 08.02.24 godkjennes slik den foreligger. 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
08.02.2024 16:00 – 18:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Anton Toft Dahl  
Nestleder Isak Gregers Eriksen  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Utvalgsmedlem Yaya Vyas Civera  
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
   
 

Forfall:    

    

 

Til stede fra administrasjonen:  

Administrasjonen Hege Oshaug 

Protokollfører Julie Bøye         
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Det var ingen merknader til innkallingen, og møtet ble satt med 11 medlemmer til 
stede. 

 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

4/24 22/00967-62 Godkjenning av protokoll 11.01.24 3 

5/24 23/21824-3 Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling 
i skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

3 

6/24 22/02147-6 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 4 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

4/24 Godkjenning av protokoll 11.01.24 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 4/24 
 

Leders forslag til vedtak: 
 
1.        Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

5/24 Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling i skolen - for 
elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 5/24 
2 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 9/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  
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Behandling 

Rådgiver Christine Nesse innledet til saken (presentasjon). 

Eira Erlandsen-Sele fremmet følgende forslag:  

Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, punkt 6 
(Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  

Forslaget ble vedtatt mot 4 stemmer (Toft Dahl, Loki Einarsson, Børve Figenschou, 
Rajabzadeh). 

Vedtak 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  
 
Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, 
punkt 6 (Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til 
Kunnskapsdepartementet.  
 

 

 

 

6/24 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

……… 

 

 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Johanne Blichfeldt innledet til saken (presentasjon). 

 

Mats Augdahl Karlsen fremmet følgende forslag til innspill til planen: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 

Innstillingen i 2 punkter, med Augdahl Karlsens forslag til innspill til planen ble 
enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen:  

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 
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Referatsaker 

 

1. Ordfører Lene Conradi besøkte rådet i anledning leder Antons Toft Dahls 
forslag om Livreddertårn i Asker (presentasjon). 

2. Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte tjenesteområde 
Medborgerskap (presentasjon). 

3. Teamkoordinator Kamilla Stamnes og rådgiver Anne-Karin Andvik 
presenterte Sommerferietilbud (presentasjon). 

4. Rådgiver Hege Oshaug svarte ut Albert Loki Einarssons spørsmål vedr. 
søknad om Bufdir-midler 

5. Politisk sekretariat informerte om frivillig opplæring 14. mars 14:30-16:00, og 
delte ut «gul kalender»/politisk møtekalender for 2024. 

6. Rådgiver Hege Oshaug informerte om Ungdomsrådets seminar 15. februar 
fra kl. 12:00 i Asker rådhus. 

7. Rådgiver Hege Oshaug informerte om at Ruter kommer til ungdomsrådet i 
møte 18. april. 

8. Leder Anton Toft Dahl oppfordret ungdomsrådets medlemmer til å stille seg til 
disposisjon til frivillige arrangementer hos UngKultur. 

9. Rådgiver Hege Oshaug informerte om invitasjon til samling i Riga i 
forbindelsen med nordisk/baltisk samarbeid 2024.  

10. Rådgiver Hege Oshaug svarte ut spørsmål vedr. høringsinnspill om 
fraværsgrense i videregående skole. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01146-1 Ole Jørn Myklebust 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 14.03.2024 
Utvalg for oppvekst 19.03.2024 
Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 
 

Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende avtaleperiode 

vedtas. 
 

2. Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning og et 
løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene innlemmes. 
 
 

1. Sammendrag 
Denne saken omhandler Den Kulturelle Skolesekken (DKS) og Den Kulturelle 
Barnehagesekken (DKB) i Asker kommune. Saken orienterer dels om iverksetting av 
utviklingstiltak som har styrket ordningene, og dels om satsningsområder for 
videreutvikling i tråd med Temaplan kultur 2022-2034 for inneværende periode. Det 
pekes dessuten på en utfordring knyttet til transportkostnader. Saken orienterer om 
direktekommuneordningen og forpliktelsene Asker har som direktekommune 
innenfor den nasjonale DKS-ordningen.  

Det er gjennomført målrettede tiltak som svarer ut sak 20/31544 og Temaplan kultur 
2022-2034, men det gjenstår også noe arbeid. Se vedlegg 1 for detaljer. Det er 
Asker kulturskole som er ansvarlig for DKS-ordningen i Asker kommune. 
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2. Bakgrunn for saken 
Saken svarer ut vedtak fra 2018 og 2020 og viser utviklingen av Den kulturelle 
skolesekken. 

Ved kommunesammenslåingen var Asker kommune direktekommune mens Hurum 
og Røyken var abonnementskommuner. Det ble besluttet at «nye» Asker kommune 
skulle være direktekommune slik «gamle» Asker ble i 2016. Kommunene i Norge er 
enten direktekommuner slik som Asker er eller abonnementskommuner. Det er to 
ulike modeller som avtalt i partnerskapsavtalene med fylkene/Kulturtanken. Ny avtale 
ble for Askers vedkommende tegnet i 2022 og gjelder for 4 år. 

Temaplan kultur 2022-2034 har følgende strategi: «Gi alle barn og unge likeverdige 
muligheter til å oppleve og utvikle forståelse for profesjonelle kunst- og kulturuttrykk 
gjennom en styrking av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken». 

Temaplanen fastslår at DKS Asker «…har et behov for å styrke ressursene i 
produksjonsmiljøet som forvalter ordningen, samt ressursene for transport og 
produksjon av kunstproduksjonene i skolene». Videre beskrives et særlig behov for å 
harmonisere DKS-innhold som har forankring i lokal kulturarv og lokale kulturaktører 
og – institusjoner. Som følge av dette ble det vedtatt å styrke produksjonsmiljøet i 
DKS Asker fra 1,6 til 2 årsverk for å opprettholde ambisjonsnivået etter 
kommunesammenslåingen. 
 
Det er et nasjonalt mål for Den kulturelle skolesekken, som formulert i 
Stortingsmelding 18 (2020 – 2021) Oppleve, skape, dele – Kunst og kultur for, med 
og av barn og unge, at DKS også skal bidra til å formidle kunst- og kulturtilbod til 
barnehagebarn. Derfor har DKS Asker utviklet en ordning også for barnehagebarn. 

 
3. Saksopplysninger 
Den kulturelle skolesekken (DKS) er en nasjonal ordning som skal sørge for at alle 
elever i grunnskolen får møte profesjonelle kunst- og kulturaktører av alle slag i 
skolen. Ordningen er et samarbeid mellom Kultur- og likestillingsdepartementet og 
Kunnskapsdepartementet, og alle fylkeskommunene og kommunene i Norge. 
Ordningen har vært en kulturpolitisk satsing for grunnskolen siden 2001. I de aller 
fleste kommuner forvaltes ordningen av kulturskolen. 

Gjennom DKS får elevene mulighet til å oppleve, gjøre seg kjent med og utvikle 
forståelse for profesjonelle kunst- og kulturuttrykk. Kulturtilbudet skal være av høy 
kvalitet, og dekke hele bredden av de seks kulturuttrykkene: film, kulturarv, litteratur, 
musikk, scenekunst og visuell kunst. Utdypende info om DKS-ordningen finnes i 
vedlegg 4. 
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Flere kulturopplevelser for flere barn på årlig basis – modell sikrer rettferdig fordeling 
DKS Asker formidler kulturopplevelser til 29 barneskoler, 13 ungdomsskoler og 3 
skoler med 1.-10. trinn. Totalt utgjør det en målgruppe for ordningen på ca. 12.800 
elever. Gjennomsnittlig formidler DKS Asker tre kulturopplevelser pr. år til hver elev, 
totalt gir det ca. 30 kulturopplevelser i løpet av grunnskolen. Totalkostnad per elev er 
på ca. 300,- som gir en kostnad per kulturmøte på ca. 100,- per elev. Dette 
opprettholdes også i 2023 på tross av at DKS inngikk i omstillingsprosjektet i 
kulturskolen og det er lagt opp til å senke rammene til DKS noe for 2024 og 2025. 
 
I 2023 utviklet DKS Asker en modell – trinnfordelingsmodellen (vedlagt) for å sikre 
rettferdig fordeling av kulturopplevelser for alle skolene (1.-10.trinn). I løpet av 10 
skoleår skal alle trinn ha vært innom alle sjangre, og alle elever skal ha hatt rundt 30 
kulturopplevelser. Modellen sørger dessuten for forutsigbarhet for skolene og 
rettferdighet over år. Trinnfordelingsmodellen fastsetter en blanding mellom 
kunstnerbesøk på skolene og elevbesøk ut til kulturinstitusjoner i Asker kommune. 
Modellen finnes i tabellform i vedlegg 2. 

Ny og innovativ modell for Den kulturelle barnehagesekken i Asker kommune 
Den kulturelle barnehagesekken i Asker kommune er nå en fullfinansiert ordning 
som sikrer barnehageprogrammet i årene som kommer. Ved å slå sammen 
budsjetter fra tre virksomheter, og ved å flytte forestillingene til barnehagenes lokale 
kulturarena i stedet for å ha det i hver enkelt barnehage, er nå tilbudet seksdoblet fra 
tidligere år. Programmet blir administrert av DKS Asker og Asker kulturhus og utgjør 
rundt 84 barnehageforestillinger årlig. Det er kulturskolen som er ansvarlig. 
Utdypende info i vedlegg 1. 

Satsningsområder for DKS for inneværende periode 

- Lokal kulturarv 
- Løse transportutfordringene 
- Samarbeidet med resten av kulturskolen og Oppvekstområdet 
- Elevmedvirkning/kulturverter 

I vedlegg 3 finnes utførlig beskrivelse av de foreslåtte satsningsområdene for 
inneværende avtaleperiode. Arbeidet er i gang. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Den kulturelle skolesekken skal sørge for at alle skoleelever i Norge får oppleve 
profesjonell kunst og kultur hvert år. Nettopp det faktum at kunst og 
kulturopplevelsene/aktivitetene skjer i møtet med eleven i skolen gjør DKS til et 
svært målrettet tiltak. DKS utjevner forskjeller og virker dannende. 

I trinnfordelingsmodellen (vedlagt) ser vi at 7 av totalt 15 produksjoner skjer ute i 
institusjonene i Asker kommune, altså utenfor skolen. Dette gir skoleelevene 
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anledning til å bli kjent kommunens kulturinstitusjoner og gir dem viktig faglig påfyll, 
men dette medfører store kostnader i transport. Asker kommune har ansvar for at 
elevene kan delta på verkstedene, forestillingene og museene. DKS Asker har lagt 
opp til kostnadseffektive program, blant annet ved å bruke lokale aktører. 

Den Kulturelle Barnehagesekken er et både godt eksempel på samarbeid og 
planlegging på tvers av virksomheter i kommunal sektor, samt på kommunens 
forpliktelse til å fremme kultur fra en ung alder. 

Videreutviklingen av Den Kulturelle Skolesekken og Den Kulturelle 
Barnehagesekken i Asker kommune når nå til sammen 15 000 barn og unge i 
kommunen. Utviklingen illustrerer tydelig hvordan kulturmøter komplementerer og 
understøtter opplæringen i skole og barnehage.  
 
DKS Asker har en koordinator i 100% og 2 produsenter i 50 % stilling. Økningen i 
personalressurser fra 1.6 til 2 årsverk skjedde fra 1.12.2022. I løpet av første år med 
ny modell ser vi gode resultat ved at har teamet utviklet trinnfordelingsmodellen, ny 
modell for barnehagesekken, har bidratt til samskaping på tvers i kommunen og at 
3000 barnehagebarn får oppleve forestilling 2 ganger årlig.  

Samlet sett demonstrerer videreutviklingen av DKS og DKB i Asker et helhetlig syn 
på bærekraft, der økonomiske, sosiale, og i noen grad miljømessige dimensjoner av 
bærekraft blir adressert. Den viser hvordan lokal forvaltning kan arbeide målrettet 
med bærekraftsmål og målene i kommuneplanen gjennom kultur og utdanning, 
samtidig erkjenner kommunedirektøren at balansen mellom disse målene krever 
kontinuerlig evalueringer, vurdering og justering. 

 
5. Konklusjon 
Trinnfordelingsmodellen og det gode samarbeidet med skolene og lokale kunst- og 
kulturinstitusjoner viser en positiv videreutvikling av Den Kulturelle Skolesekken. 
Videre styrking av lokal kulturarv er viktig for at dagens barn og unge i Asker 
forankrer identiteten og tilhørigheten sin til kommunen. Det bygger omdømme i en 
langstrakt kommune. En videre satsning på lokal kulturarv er viktig og fordrer nye 
løsninger knyttet til utfordringene med de høye og økende transportutgiftene.  

Kommunedirektøren anbefaler at direktekommuneavtalen evalueres og gjennomgås 
før avtale for ny periode med fylket skal tegnes i 2026. Kulturskolen bes komme 
tilbake med en sak i 2025 der evalueringen og en anbefaling for neste avtaleperiode 
fremlegges. I saken bør en utredning og et løsningsforslag for utfordringene med de 
høye transportutgiftene innlemmes. 

Den Kulturelle Barnehagesekken i Asker kommune representerer en viktig 
investering i de yngste borgeres kulturelle utvikling og lokale tilhørighet. Ordningens 
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suksess og sikring for fremtiden understreker kommunens engasjement for å tilby 
kvalitetskulturelle opplevelser fra en tidlig alder. Dette programmet er et bevis på 
effektivt tverrsektorielt samarbeid og innovativ bruk av ressurser. Fullfinansieringen 
og den vellykkede implementeringen av programmet forsterker kommunen sin rolle 
som en foregangskommune innen barnekultur. Det skal satses videre på Den 
kulturelle barnehagesekken. Samarbeidsmodellen tas med inn i tverrsektorielle 
samarbeid også på andre områder der kulturskolen er aktør. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 

Vedlegg 1 - Listede tiltak utvikling av DKS og DKB 
Vedlegg 2 - Trinnfordelingsmodell 
Vedlegg 3 - Beskrivelse av satsningsområdene for inneværende avtaleperiode 
Vedlegg 4 - Utdyping av Saksopplysninger 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01146 Ole Jørn Myklebust 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 8/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 12/24 
3 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 9/24 
  

Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 8/24 

Behandling 

Rådgiver ved Kulturskolen Silje Handeland presenterte saken og svarte på 
spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt.  

Innstilling 

1. Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende 
avtaleperiode vedtas. 

2. Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen 
av direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med 
Akershus fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning 
og et løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene 
innlemmes. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01146 Ole Jørn Myklebust 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 8/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 12/24 
3 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 9/24 
  

Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 19.03.2024 sak 12/24 

Behandling 

DKS koordinator Ole Jørn Myklebust presenterte og svarte på spørsmål. Rådgiver 
Silje Langeland var også til stede. 

Enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1.    Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende  
       avtaleperiode vedtas. 
 
2.     Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
        direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
        fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning og et 
        løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene innlemmes. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01146 Ole Jørn Myklebust 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 8/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 12/24 
3 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 9/24 
  

Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 21.03.2024 sak 9/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen innledet kort til saken. 
DKS koordinator Ole Jørn Myklebust og rådgiver Silje Handeland var også til stede. 
 
Oddvar Igland (Sp) foreslo følgende endring i punkt 2:  
 
2.    Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
       direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
       fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning  
       og alternative løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene  
       innlemmes. 
 
 
Innstillingen punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Iglands (Sp) forslag til punkt 2 ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1.    Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende  
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       avtaleperiode vedtas. 
 
2.     Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
        direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
        fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning  
        og alternative løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene  
        innlemmes. 
 

 

 

 



Vedlegg 1: Listede tiltak utvikling av DKS og DKB 

• Ny og innovativ modell for Den kulturelle barnehagesekken (DKB) som har gitt 
en seksdobling av antall kulturopplevelser for barnehagebarn i Asker i 
barnehageåret 2023-24 gjennom samarbeid på tvers mellom virksomhetene 
Kulturliv, Asker kulturskole v/DKS og Oppvekst.  

o Antall barn: Ca. 3000 barnehagebarn mellom 3-6 år 
o Antall barnehager: Rundt 100, både offentlige og private 
o Finansiering: Fullfinansiert gjennom et samarbeid mellom Oppvekst, 

Kulturliv og Asker Kulturskole 
o Programinnhold: To årlige forestillinger for samtlige barnehager som vil 

være med 
o Ingen egenandel for barnehagene, men de må selv komme seg til og 

fra forestilling 
o Kostnad per barn per forestilling er kr 64 ved 2 forestillinger årlig. 

Tidligere modell hadde en kostnad per barn på kr 250 per forestilling, 
og da kun 1 forestilling hvert tredje år. 

o Innbyggerdialog og frivillighet er med å legge til rette for forestillinger på 
innbyggertorgene. 

• Skolene har fått innført en modell som viser hvilke kulturmøter de vil får per 
trinn («trinnfordelingsmodellen») 

• Styrking av kommunens produksjonsmiljø for DKS og DKB fra 1,6 til 2 årsverk. 
• Fornyet status som direktekommune for perioden 2022-2026 
• Etablert en kostnadseffektiv løsning for kunstfaglig råd/programråd 
• Kulturvertordning med mer fokus på elevmedvirkning 

Det som gjenstår fra Temaplan Kultur 2022-2034, er: 

• Utvikle videre satsningen på lokal kulturarv og samarbeidet med de ulike 
institusjonene i DKS-tilbudet, for å fremme lokal identitet og tilhørighet blant 
kommunens grunnskoleelever. 

• Besøk på kulturinstitusjoner utgjør en viktig del av Askers DKS-tilbud, for å gi 
barn og unge lik tilgang på kulturopplevelser. Dette har gitt økte 
transportkostnader og krever at man ser på løsninger. 

• Videreutvikle samarbeidet med Oppvekst og resten av kulturskolen, blant 
annet med fokus på estetiske læringsprosesser i tilknytning til Fagfornyelsen 
og dybdelæringsområdene. 

• Videreutvikle satsningen på elevmedvirkning og på de unge arrangørene 
sammen med Oppvekst og resten av kulturskolen. Kulturskolen skal opprette 
Kulturskolens Ung Ressursgruppe (KUR) og kan i den sammenheng blant 
annet lære av DKS. 

 



Vedlegg 2:  

Trinnfordelingsmodell for DKS Asker: 
 1.trinn 2.trinn 3.trinn 4.trinn 5.trinn 6.trinn 7.trinn 8.trinn 9.trinn 10.trinn 

Scenekunst 1.-4.trinn samlet 
På skolen 

Teaterbesøk 
/ Asker 

kulturhus 

   Dikemark 
(heldags-
prosjekt) 

 

Kulturarv    Asker 
museum/ 
Røyken 
forteller 

   Oslofjord-
museet 

Dikemark 
(heldags-
prosjekt) 

Asker 
museum 

Visuell 
kunst 

  Verksted 
på 

skolen 

  Verksted 
på Trafo 
kunsthall 

  Dikemark 
(heldags-
prosjekt) 

 

Litteratur     Forfatter-
besøk på 

skolen 

    Forfatter-
besøk på 

skolen 
Film       Asker 

kino 
 Skole-

besøk 
 

Musikk 1.-4.trinn samlet 
På skolen 

5.-7.trinn samlet 
På skolen 

8.-10.trinn samlet 
På skolen 

 

 

Figuren viser eksempelvis at 6. trinn skal til Trafo kunsthall for å delta på verksted og 
omvisning, og at 9. trinn skal til Dikemark på heldagsprosjekt.  

Skolene skal ha fullt program med datoer i hende rundt 1. juni hvert år for å kunne planlegge 
neste skoleår i god tid.  

 



Vedlegg 3: Beskrivelse av satsningsområdene for inneværende avtaleperiode 

 

Lokal kulturarv: økt samarbeid med lokale aktører - ønsker større satsning 
Asker er en kommune med mye lokal kulturhistorie. Som direktekommune har DKS Asker 
handlingsrom til å samarbeide tett med lokale institusjoner. DKS har allerede samarbeid med 
både Asker museum, Oslofjordmuseet, Dikemark sykehusmuseum og Røyken historielag, og 
flere institusjoner er nevnt i Temaplan kultur 2022-2034 som satsningsområder. Eksempler 
er Holmsbu kunstmuseum og Cementmuseet. Asker har en høy grad av innflytting, og det er 
mange som ikke kjenner lokalhistorien. For å styrke tilhørigheten og følge strategien fra 
Temaplan kultur 2022-2034, ønsker DKS Asker å utvide sitt tilbud på lokal kulturarv fra 
høsten 2025. Dette fordrer en økning i tilskudd fra Asker kommune som øremerkes lokal 
kulturarv. HP-innspill vil bli levert inn i den forbindelse. 

Transportkostnadene øker - på bekostning av lokale produksjoner 
Transportkostnadene for DKS Asker utgjorde 1/6 av totalbudsjettet i 2023. Det er flere 
grunner til at kostnader til transport har økt de siste årene. Generell prisstigning, 
kommunesammenslåing med harmonisering av DKS-tilbudet, og en oppgang i elevtransport 
fra pandemiårene der dette i praksis ikke var mulig, er noen av årsakene. Ulike 
rammeavtaler for transport sør og nord i kommunen bidrar dessuten til noe av 
merkostnadene. 

I sum brukte DKS Asker kr. 760.000 på turbusser og kollektivtransport i 2023. Til 
sammenligning var denne utgiften på rett over 100 000 i 2018. En seksdobling av 
transportkostnader over seks år, gjør at det er færre midler igjen til å utvikle lokale 
produksjoner – som er ett av oppdragene vi har som direktekommune. Det trengs en 
utredning her og en kartlegging som skal danne grunnlaget for løsninger i forbindelse med 
transportutfordringene. 

 

Økt satsning på samarbeidet med resten av kulturskolen og Oppvekstområdet 
DKS er en ypperlig arena å benytte for å utvikle samarbeidet mellom kulturskolen og 
Oppvektsområdet knyttet til kunst- og kulturaktiviteter ute i skolene som lavterskel 
musikkopplæring og prosjekter med fokus på estetiske læringsprosesser i tilknytning til 
Fagfornyelsen og dybdelæringsområdene. Eksempelvis kan kulturskolens lærere reise ut til 
skolene med prosjekter der elevene selv får være kreative og skape, lære bort koreografier i 
gymtimer eller bidra i kunst- eller musikkopplæringen. Kulturskolens lærere er høyt 
utdannede pedagoger i deltidsstillinger og flere ønsker mer arbeid på dagtid. Det kan 
dessuten være hensiktsmessig med tiden å se på kulturskolen som fagfellesskapet for alle 
kunstfaglærere i kommunen og etablere et nettverk i den forbindelse med DKS som 
fagansvarlig. 

Systematisert medvirkning fra elever og kunstfaglig råd 
Kulturverter er elever som tar imot utøvere som besøker skolene, og hjelper de med 
utstyrsbæring, opp- og nedrigg, publikumshåndtering m.m. Hvert år gjennomfører 
kulturskolen/DKS Asker 11 kulturvertkurs i hele kommunen for om lag 200 elever i 6. og 9. 
trinn. Elevene får her en innføring i hvordan å være arrangør, og kursene har både teoretisk 
og praktisk tilnærming. Kursene er også et viktig møtepunkt mellom DKS Asker og 
publikumsgruppen, og er en fin arena for å gå mer i dybden på programmeringsvalg, hva 
som fungerer, hva som savnes, og utfordringer rundt ulike produksjoner.  



Denne arenaen er et supplement til kunstfaglige personer DKS Asker hyrer inn for å vurdere 
innkomne forslag fra produsenter, utøvere, og kunst- og kulturinstitusjoner. Hvert år får DKS 
Asker over 1200 forslag, og fagpersoner innen visuell kunst, scenekunst og film bidrar med å 
plukke ut forslag til turne. For fremtiden vil det være naturlig å aktivere kompetansen som 
allerede er i kulturskolen i denne sammenheng. Asker samarbeider i tillegg med ansatte på 
kulturhuset og biblioteket for å finne egnede forslag til innen litteratur og musikk/scenekunst. 
DKS Asker ser videre på mulighetene for å knytte kulturvertene opp mot en fast 
programgruppe som kan ha digitale treffpunkt med jevne mellomrom. Videreutviklingen på 
medvirkning skjer i dialog med oppvekst og elevene selv.  

 



Vedlegg 4: Utdyping av punkt 3. Saksopplysninger 

Utdypende info om DKS: 

DKS er etablert som et varig og obligatorisk tiltak for alle grunnskoler i landet, gjennom 
behandling av Stortingsmelding nr. 8 (2007 - 2008) Kulturell skulesekk for framtid og sist 
gjennom Stortingsmelding 18 (2020 - 2021) Oppleve, skape, dele - Kunst og kultur for, med 
og av barn og unge.  

Kulturtanken, som ble etablert som egen etat under Kulturdepartementet i 2016, har det 
nasjonale ansvaret for DKS. Forvaltningen skjer i et formalisert samarbeid mellom 
Kulturdepartementet og Kunnskapsdepartementet. Ordningen finansieres av spillemidler 
som fordeles av Kulturtanken til fylkeskommuner etter en fordelingsnøkkel som tar hensyn til 
geografi, demografi og infrastruktur. Fylket distribuerer videre i forhold til hva slags avtale 
hver enkelt kommune har. Kommunene bidrar med en egeninnsats i form av 
stillingsressurser til forvaltning av ordningen og med midler til produksjon av kunstnerisk 
innhold. Asker kommune har bevilget 465 000 for 2024 til DKS og utbetaler 2,1 i 
lønnskostnader. I tillegg tildeler fylkeskommunen ca. 3,8 millioner i tilskudd til Asker som 
direktekommune. Total ramme til DKS er i dag på 6,4 millioner. For å motta tilskuddet krever 
fylkeskommunen at kommunen bekoster administrasjon. Kommunen rapporterer årlig til 
fylkeskommunen/Kulturtanken. 

 
Direktekommuneordningen 
Asker kulturskole ble direktekommune i 2016. Før det var kommunen 
abonnementskommune. Asker kommunestyre vedtok høsten 2020 (sak 20/31544) å 
videreføre Asker som direktekommune i DKS. I 2022 fikk DKS fornyet status som 
direktekommune, som en av bare 8 kommuner i landet. Det ble laget en partnerskapsavtale 
for en ny periode på 4 år. Det innebærer at spillemidlene som står for den statlige 
finansieringen av ordningen utbetales direkte til kommunen via fylket. Kulturskolen v/DKS får 
dermed ansvaret for å velge ut, produsere og utvikle kulturmøtene for elevene. Å være en 
abonnementskommune betyr at kun deler av spillemidlene overføres kommunen da fylket 
står for å velge ut, produsere og utvikle kulturmøtene i den avtalen. I en slik avtale fungerer 
kommunen mer som koordinator og fasilitator. Askers ambisjoner har vært og er høyere. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01460-1 Christer Best 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  14.03.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 14.03.2024 
Ungdomsrådet 14.03.2024 
Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 
 

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

1. Sammendrag 
Kommunestyret har bedt utvalg for medborgerskap vurdere å omdisponere 
midler som var tiltenkt tilskudd til områdeforum til andre formål. 
Kommunedirektøren gjør i denne saken rede for ulike alternative måter å gjøre 
dette på.  
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2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret vedtok 30. januar 2024 det følgende i sak 2/24:  
Avsatte midler til områdeforum reduseres til kr 400.000. Retningslinjer for 
områdeforum endres ved at årlig tildelt sum settes til 50.000. De 
områdeforumene som etableres i denne perioden skal være piloter og 
evalueres som grunnlag for eventuell videreføring i neste periode.  
 
Resterende midler (1,6 millioner) vurderes omdisponert til tiltak for å skjerme 
sårbare grupper, tjenester ved innbyggertorg, kostnader og tiltak for deltagelse i 
fritidsaktiviteter for barn og unge/forebygging av ungt utenforskap, egen sak om 
dette fremmes for hovedutvalg for medborgerskap.  
 
Kommunestyrets vedtak tok utgangspunkt i at områdeforumene var tiltenkt et 
tilskudd på 2.000.000 i 2024. Imidlertid ble det i samme sak gjort vedtak som 
har den konsekvens at tilskudd til områdeforum ble redusert med 540.000. Når 
det da skal forbeholdes 400.000 til områdeforum, er beløpet som skal vurderes 
omdisponert på kr. 1.060.000.  
 
Kommunedirektøren oppfatter vedtaket dit hen at utvalg for medborgerskap skal 
gjøre endelig vedtak i saken, herunder at utvalget har myndighet til å gjøre en 
egen vurdering av om midlene skal omdisponeres eller ikke.  
 
Ordningen med områdeforum og opprinnelig størrelse på tilskuddet ble vedtatt 
av kommunestyret 13. juni 2023 i sak 30/23. I retningslinjene som da ble 
vedtatt, sto det følgende om områdeforumenes økonomiske rolle i punkt 3.f:  
«Bruke penger som kommunen gir til områdeforumet – og andre penger som 
områdeforumet samler inn – til det beste for lokalsamfunnet.» 
 
I retningslinjenes bestemmelser om kommunens forpliktelser står det følgende 
om tilskudd i punkt 7.j:  
«Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 250 000 i 2024. Tilskuddets 
størrelse etter 2024 avgjøres i kommunens årlige budsjetter. Kommunen skal 
bare føre kontroll med bruk av tilskuddet ved begrunnet mistanke om misbruk 
av pengene, men skal da kunne gjennomføre nødvendige kontrollaktiviteter for 
å fastslå om det har forekommet misbruk. Ubrukte midler skal kunne overføres 
til året etter. Kommunen utbetaler tilskudd etter å ha mottatt årsmøtepapirer, 
inkludert regnskap for bruk av fjorårets tilskudd.» 
 
Kommunestyret vedtok 12. desember 2023 i sak 77/23 det følgende:  
«Evaluering og gjennomgang av områder innenfor medborgerskap 
Kommunedirektøren bes om å gjøre en helhetlig evaluering og gjennomgang av 
ordningen med de 8 innbyggertorgene, frivillighetssentralene og den varslede 
etableringen av de nye områdeforumene med fokus på innsparing og effektiv 
drift.» 
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3. Saksopplysninger 
Ordningen med områdeforum er under etablering. Per 15. februar er det avholdt 
oppstartsmøter med etablering av lokale arbeidsgrupper i 7 av 8 områder. Det ser ut 
til at det første områdeforumet som blir etablert er Søndre Hurum områdeforum, med 
utgangspunkt i oppstartsmøtet som ble avholdt på Tofte senhøstes 2023.  
 
Før og etter vedtaket om etablering av områdeforum har det vært ulike holdninger til 
tilskuddet til områdeforum fra ulike miljøer. Asker idrettsråd, Asker kulturråd og Asker 
frivillighetsutvalg har uttalt seg kritisk, og har ment at midlene bør gå til allerede 
eksisterende frivillighet. Asker velforbund og arbeidsgruppen for Søndre Hurum 
områdeforum har derimot ment at disse midlene er viktige for lokal frivillighet.  
 
En eventuell omdisponering av midler vil for flere alternativer kunne gjøres innenfor 
budsjettet til tjenesteområde medborgerskap. I noen tilfeller vil en omdisponering 
kunne medføre behov for overføring til annet tjenesteområde. Det vil i så fall rent 
teknisk kunne løses ved 1. tertialrapportering.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren vil her kort gjøre rede for ulike alternative løsninger i tråd med 
kommunestyrets oppdrag til kommunedirektøren av 30. januar. Da valg av løsning 
først og fremst handler om politisk prioritering mellom ulike formål anser 
kommunedirektøren at det er tilstrekkelig med en kortfattet oppsummering av de 
viktigste fordeler og ulemper med hver løsning, sett ut fra kommunens eksisterende 
planverk og andre relevante hensyn. Kommunedirektøren oppsummerer derfor dette 
i tabellform, med fordeler, ulemper og vedtaksforslag for hver løsning. 
Kommunedirektøren har inkludert å opprettholde tilskudd til områdeforum som én 
løsning, da kommunestyrets oppdrag har vært å vurdere en omdisponering. 
Vurderingen må da gjøres opp mot opprinnelig løsning. Det er mulig å kombinere 
ulike løsninger, så lenge man justerer beløpene slik at de totalt summerer seg til 
1.060.000.  
 
Tiltak for å skjerme sårbare grupper 
Det er mange ulike sårbare grupper i samfunnet. Imidlertid oppfatter 
kommunedirektøren ut fra debatt i formannskap og kommunestyre dette punktet dit 
hen at det er ønskelig å skjerme sårbare grupper fra prisøkninger, blant annet i 
svømmehallene, og at dette først og fremst handler om eldre og personer med 
funksjonsnedsettelser eller kroniske sykdommer.  
 
Tiltaket kan derfor ta form av å tilføre midler til relevante tjenester for å unnta visse 
grupper fra prisøkninger, eller av å yte tilskudd til grupper som organiserer tilbud til 
disse gruppene. Det er også mulig å tilføre midler til kommunale tjenester som kan 
skape mer aktivitet for sårbare grupper.  
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Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
tjenester 

Ubyråkratisk for 
målgruppene. 
Reduserer 
kostnader for 
brukerne. 

Mindre treffsikkert. Virksomhet idrett 
og friluft tilføres 
1.060.000 for å 
redusere prisene 
for sårbare 
grupper i 
svømmehallene.  

Yte tilskudd til 
grupper som 
organiserer tilbud 
til sårbare grupper 

Mer treffsikkert, og 
gir gruppene det 
gjelder mulighet til 
å disponere midler 
slik de ønsker 

Mer byråkratisk, og 
ikke sikkert det 
reduserer den 
enkelte brukers 
kostnader.  

Kommunens 
tilskuddsordninger 
tilføres kr 
1.060.000 til å 
redusere sårbare 
gruppers 
kostnader ved 
aktivitet 

Gi midler til 
aktiviteter for 
sårbare grupper i 
kommunal regi 

Øker 
aktivitetstilbud til 
sårbare grupper i 
tilfeller hvor ikke 
markedet eller 
frivilligheten tilbyr 
dette. 

Reduserer ikke 
kostnader til 
aktiviteter i frivillig 
eller privat regi. 

Virksomhet 
innbyggerdialog og 
frivillighet bes 
omprioritere 
1.060.000 til å 
arrangere 
aktiviteter for 
sårbare grupper.  

 
Tjenester ved innbyggertorg 
Kommunedirektøren oppfatter dette formålet som å handle om å reversere kutt i 
tjenester på innbyggertorgene som beskrevet i K-sak 2/24.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
innbyggertorgene 
for å opprettholde 
dagens omfang på 
kommunal 
veiledning ved 
Slemmestad 
innbyggertorg 

Gir mulighet til å se 
tjenestene ved 
innbyggertorgene i 
en helhetlig 
sammenheng ut fra 
utredningsoppdraget 
gitt av 
kommunestyret 12. 
desember 2023. 

Overfører midler 
fra frivillighet til 
kommunal drift. 
Usikkert om 
dette er effektiv 
bruk av 
ressurser.  

Kommunedirektøren 
bes omdisponere 
1.060.000 fra 
tilskudd til 
områdeforum til drift 
av innbyggertorg.  

 
Kostnader og tiltak for deltagelse i fritidsaktiviteter for barn og unge/forebygge ungt 
utenforskap 
Det kan tenkes en rekke ulike tiltak for å redusere barn og unges kostnader ved 
deltakelse i fritidsaktiviteter eller for å forebygge ungt utenforskap. Her kan det 
tenkes flere muligheter: Å tilføre midlene til kommunens ordning «Fritidskassa – alle 
skal med», som brukes til å søke om å dekke kostnader til utstyr, reise, cup, leir 
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og/eller deltakeravgifter i faste, organiserte aktiviteter for enkelte barn i familier med 
økonomiske utfordringer, uavhengig av type aktivitet; eller å tilføre midler til andre 
målrettede tiltak. Dette kan være å tilføre midler til tilskuddsordning for 
sommerferieaktiviteter, prosjekter innenfor porteføljen ungt utenforskap eller å lage 
helt nye ordninger.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
«Fritidskassa» 

Fyller på en 
allerede 
eksisterende 
ordning på en 
måte som gir 
lavere kostnader 
for den enkelte 
på en treffsikker 
måte 

Kommunal 
saksbehandling 
kan være mer 
byråkratisk 

Tilskuddsordningen 
«Fritidskassa» tilføres 
kr 1.060.000.  

Tilføre midler til 
ferieaktiviteter 

Treffer tilbud som 
det i dag er stort 
behov for å 
finansiere opp 

Treffer bare tiltak 
en del av året 

Tilskuddsordning til 
sommerferieaktiviteter 
tilføres kr. 1.060.000 

Tilføre midler til 
prosjekter i 
porteføljen «Ungt 
utenforskap» 

Kan forløse nye 
løsninger for å 
forebygge ungt 
utenforskap 

Usikker 
treffsikkerhet 

Prosjekter under 
porteføljen «Ungt 
utenforskap» tilføres 
kr. 1.060.000 

 
Opprettholde tilskudd til områdeforum 
Tilskuddet til områdeforum var tiltenkt å sørge for at lokalbefolkningen selv kunne gi 
midler til tiltak de mente var viktige i lokalsamfunnet. Ved å sørge for at det var 
betydelige midler til hvert områdeforum, ville det være mulig å gi midler til flere ulike 
typer tiltak, og på en ubyråkratisk måte. I og med at utvalg for medborgerskap og 
kommunestyret i debatten om vedtak av retningslinjer for områdeforum la betydelig 
vekt på å åpne opp for lokal innovasjon, var det viktig ikke å gi føringer for bruken av 
midlene, utover at de skulle komme lokalsamfunnet til gode. Det er derfor mulig, men 
ikke garantert, at opprettholdelse av tilskudd til områdeforum ville komme de samme 
formålene til gode som kommunestyret har pekt på i sitt vedtak 30. januar. Det er 
også mulig å legge sterkere føringer på hva midlene skal brukes til, men det ville da 
kunne komme i konflikt med målet om å bidra til innovasjon.  
 
Dersom områdeforumene med reduksjon i tilskuddet vil få større behov for bistand 
med å søke midler, eller i større grad søker andre kommunale tilskuddsordninger, vil 
dette kunne bidra til mer administrasjon for kommunen.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Opprettholde 
tilskudd til 
områdeforum.  

Gir rom for lokal 
nyskaping, og at 
lokale formål kan 

Ikke treffsikkert, og 
risiko for at 
midlene blir brukt 

Tilskudd til 
områdeforum 
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få midler på en 
ubyråkratisk måte.  

av allerede 
veletablerte 
grupper i 
lokalsamfunnet.  

opprettholdes på 
kr. 1.460.000.  

 
Relevans for bærekraft 
Alle løsningene skissert over vil styrke sosial bærekraft, og ikke ha negative 
konsekvenser for kommunens økonomiske bærekraft. Løsningene antas ikke å ha 
særlige konsekvenser for miljømessig bærekraft.  
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anser at valg av løsning først og fremst handler om politisk 
prioritering mellom ulike formål. Kommunedirektøren må imidlertid legge fram et 
forslag til vedtak. Kommunedirektøren anser styrking av eksisterende 
tilskuddsordninger som mest hensiktsmessig måte å ivareta de beskrevne formålene 
i kommunestyrets vedtak av 30. januar på, da dette gir ansvar til frivilligheten selv for 
å disponere midlene på best mulig måte.  
 
Kommunedirektøren foreslår derfor en kombinasjon av ulike tiltak, men vil 
understreke at utvalget kan gjøre en ny vurdering av om det å beholde tilskudd til 
områdeforum likevel kan være en nyskapende og ubyråkratisk måte å imøtekomme 
de samme formålene på.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 8/24 

Behandling 

Kommunedirektørens representant Trine Groven innledet til saken. 

Trygve Lia fremmet følgende forslag: 

Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av varmtvannsbad for 
spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. 

Kirsten Koht fremmet følgende forslag til saken: 

Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre flere aktiviteter 
for eldre på innbyggertorgene. 

Saken tas til orientering. 

Kirsten Koht foreslo å ta saken til orientering. Forslaget ble enstemmig vedtatt. Det 
ble ikke votert over innstillingen i 3 punkter. 

Forslagene fra Lia og Koht ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Saken tas til orientering.  
2. Eldrerådet har følgende innspill til prioriteringer i to punkt: 

• Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av 
varmtvannsbad for spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og 
personer med kroniske lidelser/funksjonsnedsettelser. 

• Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre 
flere aktiviteter for eldre på innbyggertorgene. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 14.03.2024 
sak 8/24 

Behandling 

Trine Groven presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Følgende forslag ble fremmet av Sørensen til tillegg i punkt 2 og 3, og nytt punkt 4: 

Ny setning i pkt. 2 etter «Fritidskassa: Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys på 
inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge med 
spesielle behov. 

Ny setning i pkt. 3 etter ferieaktiviteter: Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys 
på inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge 
med spesielle behov. 

Nytt punkt 4: 
Øke Tilskudd til eksisterende idrett og fritidsaktiviteter for personer med 
funksjonsnedsettelse. 

Sørensen foreslo også følgende alternativ til innstillingens punkt 1: 

Saken tas til orientering. 
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Sørensen forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Saken tas til orientering.   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa». Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys på inkludering og 
tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge med spesielle 
behov. 

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter. Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys 
på inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og 
unge med spesielle behov. 

4. Øke Tilskudd til eksisterende idrett og fritidsaktiviteter for personer med 
funksjonsnedsettelse. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 9/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillig i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling  

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 21.03.2024 sak 10/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken. 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet på vegne av H, V, FrP og Sp følgende 
alternative forslag: 

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  
 
•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med  

       funksjonsvariasjoner, inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000 

 

Leder Bente Stein Mathisens (H) alternative forslag ble satt opp imot innstillingen. 



 

  2/2 

Stein Mathisens (H) forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Abbas, A)  

Solav Abbas (A) fremmet følgende protokolltilførsel:  

Undertegnede representanter stemte i kommunestyret mot at midler til områdeforum 
skulle tas vekk fra områdeforums rammer og omdisponeres. Dette fordi kommunen i 
den prosessen som var igangsatt, hadde gitt forhåpninger om en viss økonomisk 
ramme for å utøve arbeidet i områdeforumene. Men, når saken nå er vedtatt, 
aksepterer vi de formålene som midlene brukes på. 

 

Vedtak  

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  

•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med funksjonsvariasjoner, 

       inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02170-1 Christine Nesse 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 14.03.2024 
Utvalg for oppvekst 19.03.2024 
 

Høring - skolerute Asker kommune 2025-2026 og 2026-2027 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring.  

2.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2026/2027 sendes på høring.  

 

1. Sammendrag 
Saken gjelder høring av forslag for skolerute for skoleårene 2025/2026 og 
2026/2027.  
 
Skolerutene bestemmer oppstart av skoleåret, undervisningsdager, ferie- og fridager, 
samt skoleårets slutt.  

Akershus fylkeskommune har skolerute for 2025/2026 og 2026/2027 på høring, med 
høringsfrist 15. Mars. Kommunedirektøren foreslår at kommunen i størst mulig grad 
har en tilsvarende skolerute som fylkeskommunen. Kommunedirektøren foreslår 
likevel at den fylkeskommunale skoleruta fravikes noe for å ivareta Asker kommunes 
lokale behov og ønsker. 

Kommunedirektøren legger ved et forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026, og et 
forslag for skoleåret 2026/2027.  
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2. Bakgrunn for saken 
Saken gjelder fastsettelse av skole- og feriedager for elever i kommunale 
grunnskoler.  
 
En kommune skal etter opplæringsloven § 2-2 fjerde ledd sørge for at det gis 
forskrift om skole- og feriedager for elevene. Fra 01.08.2024 trer ny 
opplæringslov i kraft. Da vil regulering av skolerute være omtalt i § 14-1. 
 
Når skolerutene planlegges, tas det blant annet hensyn til: 
 

- Skolerutene skal tilpasses offisielle hellig- og høytidsdager i Norge. 
- Skolerutene tilpasses avvikling av nasjonale prøver. 
- Skoleåret i grunnskolen består av minimum 190 undervisningsdager og 

elevene skal ha minst 7 uker sommerferie.  
 
Foreslått skolerute for Akershus fylkeskommune 
De foreslåtte skolerutene for Akershus fylkeskommune for skoleåret 2025/2026 
og 2026/2027 inneholder 192 skoledager med skoleskyss. Skolene fastsetter 
selv lokale skoleruter hvor antall skoledager kan variere mellom 190 og 192, og 
de videregående skolene plasserer selv øvrige planleggingsdager.  
 
For skoleåret 2025/2026 foreslås det skolestart mandag 18.08, høstferie uke 
40, felles nettverksdag for lærere 12.11, juleferie i perioden 23.12-02.01, 
vinterferie uke 8, påskeferie i perioden 30.03-06.04, fri/helligdager i mai (01.05, 
14.05 og 25.05) og siste skoledag fredag 19.06. Totalt 192 skoledager. 
 
For skoleåret 2026/2027 foreslås det skolestart mandag 17.08, høstferie uke 
40, felles nettverksdag for lærerne 11.11, juleferie i perioden 21.12-01.01, 
vinterferie uke 8, påskeferie i perioden 22.03-29.03, fri/helligdager i mai (06.05 
og 17.05) og siste skoledag fredag 18.06.Totalt 192 skoledager. 
 

3. Saksopplysninger 
Høsten 2025 er det stortingsvalg. Dette har tradisjonelt vært en fridag for alle skoler i 
Asker kommune. I årets forslag ligger det likevel inne som en mulig skoledag for å 
skape et så balansert skoleår som mulig. Asker kommune har hatt dialog med 
nabokommunene for å høre hvilken praksis de har.  
 

- Bærum har skolefri på valgdagen og legger frem en skolerute med ordinær 
skole fredag 15. mai 

- Drammen kommune har en praksis med ordinær skole på valgdagen 
- Lier kommune har en praksis med ordinær skole på valgdagen 

 
Forslag til skolerute for Asker kommune 
For skoleåret 2025/2026 foreslås det skolestart mandag 18.08, fridag stortingsvalg 
(08.09), høstferie uke 40, juleferie i perioden 22.12-02.01, vinterferie uke 8, 
påskeferie i perioden 30.03-6.4, fri/helligdager i mai (01.05, 14.05, 15.05, 25.05) og 
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siste skoledag fredag 19. juni. Totalt 189 skoledager. Alternative datoer for skoledag 
190 er  
 

- skolestart fredag 15.08 (kommunen må selv bekoste skoleskyss denne 
dagen) 

- ikke fri på valgdagen 08.09 
- siste skoledag før jul mandag 22.01 
- første dag etter juleferien fredag 02.01(kommunen må selv bekoste 

skoleskyss denne dagen) 
- ikke fri fredag 15.05 

 
For skoleåret 2026/2027 foreslås det skolestart mandag 17.08, høstferie uke 40, 
juleferie i perioden 21.12-01.01, vinterferie uke 8, påskeferie i perioden 22.03-30.03, 
fri/helligdager i mai (06.05, 07.05 og 17.05) og siste skoledag fredag 18.06. Totalt 
190 skoledager.  
 
Med disse skolerutene vil det bli 8 uker sommerferie fra skoleslutt juni 2025 frem til 
skolestart august 2025, og 8 uker sommerferie fra skoleslutt juni 2026 frem til 
skolestart august 2026.  
 
SFO 
SFO (skolefritidsordningen) er åpen i skolens ferier og fridager unntatt hele juli, 
offentlige fridager og helligdager, julaften, romjula, nyttårsaften og påskeferien. 
 
SFO har tre planleggingsdager i året. Disse dagene legges oftest til perioder da 
skolen er stengt, og det er den enkelte SFO som bestemmer når disse tre 
planleggingsdagene gjennomføres.  
 
For skoleåret 2025/2026 vil SFO holde åpent fra 01.08, valgdagen 08.09, i 
høstferien, 22-23.12, 02.01, vinterferien, 15.05 og i perioden 22.06-30.06. 
Åpningstidene vil måtte justeres ut fra endelig fastsatt skolerute.  
 
For skoleåret 2026/2027 vil SFO holde åpent fra 03.08, i høstferien, 21-23.12, 
vinterferien, 30.3, 07.05 og i perioden 21.-30.06.  
 
Skoleskyss 
Ruter planlegger skoleskyss etter skoleruta til Akershus fylkeskommune, som 
inneholder 192 skoledager med skoleskyss inkludert nettverksdagen i november. 
Dersom kommunen velger å ha skoledag på en dag da fylkeskommunen ikke har 
oppført skoledag, må kommunen selv betale kostnad for skoleskyss.  
 
Forslaget for 2025/2026 vil kunne føre til at Asker selv må dekke skoleskyss dersom 
det legges opp til ordinær skole enten 15.08 eller 02.01, da dette er datoer hvor 
Akershus ikke har lagt opp til ordinær skole.  
Forslaget for 2026/2027 holder seg innenfor skoleruta foreslått av Akershus 
fylkeskommune, og dermed vil det heller ikke være ekstra kostnader knyttet til 
skoleskyss. 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren legger vekt på en skolerute som i størst mulig grad skaper et 
balansert skoleår, med plassering av skolefri/planleggingsdager der det anses som 
hensiktsmessig. Av hensyn til innbyggere som har både skolebarn og 
barnehagebarn forsøker kommunedirektøren så langt det lar seg gjøre å samordne 
fridager/planleggingsdager med barnehagene i kommunen. 
 
Skolerutene for Asker kommune er lagt så nært opp til forslaget til Akershus 
fylkeskommune som mulig, med vil avvike noe da Asker kommune legger opp en 
skolerute med 190 skoledager, mot fylkeskommunens forslag med 192 skoledager.  
 
Forslaget innebærer at hvert skoleår utgjør 190 skoledager. Det er tatt hensyn til 
ferier, fridager og nasjonale prøver. Forslaget ivaretar opplæringslovens krav.  
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at vedlagte forslag til skoleruter sendes på høring.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025-2026 og 2026-2027 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02170 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 10/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 14/24 
  

Høring - skolerute Asker kommune 2025/2026 og 2026/2027 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 10/24 

Behandling 

Rådgiver Christine Nesse presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

 

1. Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring.  

2.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2026/2027 sendes på høring.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02170 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 10/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 14/24 
  

Høring - skolerute Asker kommune 2025/2026 og 2026/2027 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 19.03.2024 sak 14/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte på spørsmål.  

Leder Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet på vegne av V, H og FrP følgende 
forslag til alternativt punkt 1: 

1.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring  
     med følgende endring: 
 
     Alternative skoledager mandag 9. september (valgdag) og fredag 15. mai.  

     15. august, 22. desember og 2. januar settes ikke som alternativer i saken  
     som sendes på høring. 
 
Leder Holter-Schøyens (V) forslag til alternativt punkt 1 ble satt opp mot 
innstillingens punkt 1. 

Holter-Schøyens (V) alternative forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2025/2026 sendes på høring med 
følgende endring:  
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Alternative skoledager mandag 9. september (valgdag) og fredag 15. mai.  
 
15. august, 22. desember og 2. januar settes ikke som alternativer i saken  
som sendes på høring. 
 

2.  Vedlagte forslag til skolerute for skoleåret 2026/2027 sendes på høring.  

 

 

 

 



Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 2026/2027 

Vedtatt av Asker kommunestyre xx.xx.2024 med hjemmel i lov av 9. juni 2023 om 
grunnskoleopplæringa og den videregående opplæring (opplæringslova) § 14-1. 

 

FORSLAG SKOLEÅRET 2025/2026 

Oversikt over ferie- og fridager for skoleåret 2025/2026 

• Skolestart mandag 18.august 
o Alternativt fredag 15. august 

• Fri 08.09 (Stortingsvalg)  
o Alternativt ordinær skole på valgdagen 

• Høstferie 29. september til 3. oktober (uke 40)  
• Juleferie fra og med mandag 22. desember til og med fredag 02. januar 

o Alternativt siste skoledag før jul mandag 22. desember 
o Alternativt første skoledag etter jul fredag 02. jan 

• Vinterferie 16.-20. februar (uke 8) 
• Påskeferie fra og med mandag 30. mars til og med mandag 6. april 
• Fri 01. mai, 14. mai (Kristi himmelfart), 15. mai (dag etter Kristi himmelfart) og 25. mai 

(2. pinsedag) 
o Alternativt skoledag fredag 15. mai 

• Siste skoledag fredag 19. juni 

 

SFO (skolefritidsordningen) er åpen i skolens ferier og fridager unntatt hele juli, offentlige 
fridager og helligdager, julaften, romjula, nyttårsaften og påskeuken. 
 
SFO har tre planleggingsdager i året. Disse dagene legges oftest til perioder da skolen er 
stengt, og det er den enkelte SFO som bestemmer når disse tre planleggingsdagene 
gjennomføres.  
 

SFO holder åpent 

• Åpent fra og med fredag 1. august 
• Åpent valgdagen 

o Hvis ordinær skole valgdagen vil det være ordinær SFO denne dagen 
• Åpent i høstferien (uke 40) 
• Åpent 22.-23. desember 

o Hvis ordinær skole 22.12, SFO åpent tirsdag 23.12 
• Åpent 02. januar 

o Hvis ordinær skole 02. januar vil det være ordinær SFO denne dagen 
• Åpent i vinterferien (uke 8) 
• Åpent fredag 15. mai 
• Åpent i perioden 22.-30. juni 

 



 

 

 

 

 

FORSLAG SKOLEÅRET 2026/2027 

Oversikt over ferie- og fridager for skoleåret 2026/2027 

• Skolestart mandag 17. august 
• Høstferie 28. september til 2. oktober 
• Juleferie fra og med mandag 21.12 til og med fredag 01. januar 
• Vinterferie 22.-26. februar (uke 8) 
• Påskeferie fra og med mandag 22. mars til og med tirsdag 30. mars 
• Fri 06. mai (Kristi himmelfart), 07. mai (dag etter Kristi himmelfart) og 17. mai 

(grunnlovsdag og 2. pinsedag) 
• Siste skoledag fredag 18. juni 

 

SFO (skolefritidsordningen) er åpen i skolens ferier og fridager unntatt hele juli, offentlige 
fridager og helligdager, julaften, romjula, nyttårsaften og påskeuken. 
 
SFO har tre planleggingsdager i året. Disse dagene legges oftest til perioder da skolen er 
stengt, og det er den enkelte SFO som bestemmer når disse tre planleggingsdagene 
gjennomføres.  
 

SFO holder åpent 

• Åpent fra og med mandag 03. august 
• Åpent i høstferien (uke 40) 
• Åpent 21.-23. desember 
• Åpent i vinterferien (uke 8) 
• Åpent tirsdag 30. mars 
• Åpent fredag 07. mai 
• Åpent i perioden 21.-30. juni 

 

 



 
 

 

  
Til: Ordfører 
  

Fra: Kommunedirektør 
 

Tilleggsnotat lagt til 06.03.24 - til sak om forslag til skolerute 
for skoleåret 2025/2026 
For skoleåret 2025/2026 er det foreslått 5 alternative datoer for skoledag 190 som 
følge av at det høsten 2025 er stortingsvalg. Etter publisering av saken har vi fått nye 
opplysninger som gjør at kommunedirektøren ser behov for å gjøre en justering i de 
foreslåtte alternative datoene for skoledag 190.  
 
Valgdagen har vært en fridag i Asker. Dette med bakgrunn i at flere skoler brukes 
som valglokale, og det er viktig at velgere lett får tilgang til valglokalene, for 
eksempel med tanke på parkeringsmuligheter. SFO kan holde åpent så fremt det 
ikke er til hinder for valggjennomføringen. Følgende lokaler ble brukt som valglokale 
ved valget høsten 2023:  
 
Krets 01 – Nesøya barneskole (flerbrukshallen) 
Krets 02 – Nesbru videregående skole 
Krets 03 – Hofstad barneskole  
Krets 04 – Leikvollhallen 
Krets 05 – Borgen ungdomsskole  
Krets 06 – Hovedgården (Heggedalshallen)  
Krets 07 – Vollen ungdomsskole  
Krets 08 – Solvang ungdomsskole  
Krets 09 – Slemmestad (Slemmestadhallen)      
Krets 10 – Midtbygda (Midtbygdahallen) 
Krets 11 – Spikkestad (ROS Arena) 
Krets 12 – Frydenlund skole  
Krets 13 – Sydskogen skole  
Krets 14 – Klokkarstua (Hovenga samfunnshus)  
Krets 15 – Holmsbu badehotell  
Krets 16 – Tofte ungdomsskole  
Krets 17 – Sætre barneskole 

      

Politisk tilleggsnotat 

Vår referanse 
24/02170-2 
 

Vår saksbehandler 
Christine Nesse 

Dato 
06.03.2024 



 

2 av 2 

 
Kommunedirektøren vurderer derfor at en skolerute som legger opp til ordinær skole 
på valgdagen ikke er hensiktsmessig med bakgrunn i dagens organisering av bruken 
av skolene som valglokaler. 
 
Videre vil de to foreslåtte skoledagene, enten med skolestart fredag 15. august eller 
skoledag fredag 2. januar medføre at kommunen selv må bekoste skoleskyss. Dette 
fordi det i den foreslåtte skoleruten fra Akershus fylkeskommune er foreslått skolefri 
disse dagene.  
 
For skoleåret 2025/2026 dette ønskelig at det legges frem et forslag med to 
alternativer til skoledag 190, mandag 22. desember eller fredag 15. mai. Det er 
kommunedirektørens anbefaling å ha ordinær skole fredag 15. mai. Alternativet 
mandag 22. desember er mindre ønskelig, da det er uhensiktsmessig å gjennomføre 
kun 1 skoledag etter helg før man går ut i juleferie.  
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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